
Referat fra Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afholdes på afdeling Svanninge - tirsdag d. 12.12.2023 kl. 17.00 – 19.30 

Mødet afholdes fra kl. 17 – 18.40 med efterfølgende spisning.  

  

Deltagere: Babette, Cecilie, Dorte, Kamilla, Laura, Louise, Marlene, Mette, Pernille, Tina, Christiaan, Vibeke samt elever fra 

elevrådet  

Afbud: Pernille 

Referent: Dorte 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde  

Referat fra mødet d. 

20.11.2023. 

 

B 17.00 -

17.05 

Godkendt med lille rettelse: Orientering fra Børnehuse. FB skal 

evaluere ”Pædagogisk Læreplan” i stedet for Pæd. Lær.  

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Svanninge 

O/

D 

17.05 – 

17.20 

Cykling i frikvartererne mest om sommeren en dag om ugen.  

Mobiltelefonreglerne bliver ikke helt overholdt, og eleverne har 

bedt om, at det bliver strammet op.  

22 kælke er blevet indkøbt til Svanninge, bruges især til den nye 

kælkebakke. Stor succes.  

Elevråd stod for slikboden til skolefesten – overskud går til 

filmaften.  

Vrøvl med toilet skyl. Kan annonceres ved morgensamling, at man 

skal huske at skylle ud.  

Vi drøftede mulighederne for en skaterbane. 

Fællesspisning forventes at blive genoptaget næste skoleår på 

afdeling Svanninge.   

Julesamling i aulaen fire gange i dec. Består af julehistorie, 

konkurrence, små film. 

Der er bagt Luciabrød, og der er Luciaoptog på fredag.  

Der har været Lucia i Sognegaarden med 0.+1.S med som kor.  



Info om sidste skoledag inden juleferien, optog til Kirken med 

Lanterner. Man skal gå med sine venskabsvenner.  

 

3. Alle Fotografering af 

børn på 

Brahesminde 

Evaluering af året 

fotografering af vores børn i 

børnehusene og skolerne.  

Hvordan gør vi 

fremadrettet? 

I skolen skal alle børn 

fotograferes til vores TEA. 

Skal vi stadig benytte det 

samme firma, eller er der 

behov for noget andet? 

O/

D 

17.20 – 

17.30 

Gauss er blevet opkøbt af Kokjo.  

Fungerer fint, login rigtig godt. Firmamæssigt var det rigtig godt. 

Godt tilfredse.  

I Børnehusene: SV, det fungerer fint.  

HO Vi har udfordringer.  

I BH har forældrene i 7 ud af 10 tilfælde selv lagt fotos ind i 

komme-gå-modulet.  

Der kommer ikke automatisk nye billeder ind på komme-gå modul. 

Laura var med som hjælpende hånd i vuggestuen og her fungerede 

det fint. 

VM undersøger om Britta kan opdatere med Komme/Gå. 

4.  Lege-

plads-

udvalget 

Legepladser Opdatering på de projekter, 

som er i gang.  

Vi påtænker at have punktet 

Legeplads på hver gang 

således, at eleverne også 

kan deltage i dette punkt.  

 

O/

D 

17.30 – 

17.40 

Vi har fået gyngestativet i Horne renoveret. 

Mødet er blevet rykket til start januar.  

5. Alle Konvertering af 

understøttende 

undervisning til 

2-voksen-timer 

kommende 

skoleår. 

Punktet har været drøftet i 

personalegruppen. 

Der er bred enighed om, at 

det fungerer rigtig godt med 

2-voksen-timer.  

Kunne det tænkes, at 

børnene i indskolingen til 

næste skoleår alle dage har 

timer fra kl. 7.45 – 12.55? 

D/

B 

17.40– 

17.50 

FB syntes det er en rigtig god ide! 

Der skal være busmøde i januar, hvor VM vil drøfte mulighed for 

ekstra buskørsel onsdag og torsdag omkring kl. 13.  

  



6.  Alle  Henvendelse fra 

Musikskolen – 

mulighed for en 

prøvehandling 

Vi har blæserforløb i både 

5H og 5S. 

Musikskolen ønsker at 

tilbyde ene-undervisning af 

elever i løbet af skoledagen 

– tandlægemodellen. 

Henvendelsen har været 

drøftet i personalegruppen.  

Vi ønsker også at høre 

bestyrelsens holdning.  
https://musikskolen.dmpf.dk/
online-
artikler/skolesamarbejde/tand
laegemodellen/ 

 

D/

B 

17.50 – 

18.00 

VM orienterer – FB drøftelse omkring det.  

Bestyrelsen finder, at det er en ide, der hører til i fritiden – ikke i 

skoletiden.  

Redbarnet puljen kan hjælpe børn til at gå til fritidsaktiviteter.  

VM melder tilbage til musikskolen med bestyrelsens holdning.  

 

 

 

 

 

7.  Alle  Er det muligt, at 

der kommer et 

bestyrelses-

medlem til 

morgensamling 

og hylder 

skolepatruljen i 

uge 5? 

Se bilag ”invitation til den 

Sureste uge”. 

D/

B 

18.00 – 

18.05 

Elsebeth Gedde – sikker trafik. Hvordan skal vi hylde vores 

skolepatrulje for deres indsats? Vil Fællesbestyrelsen komme og 

hylde til en morgensamling? 

Uge 5: Laura melder sig til Horne. Mette melder sig til Svanninge 

Det gøres fredag den 2.februar til morgensamlingen. 

 

 

8. VM Økonomi Opfølgning på den 

økonomiske situation. 

O 18.05 – 

18.10 

VM orienterer om økonomien. 

 

https://musikskolen.dmpf.dk/online-artikler/skolesamarbejde/tandlaegemodellen/
https://musikskolen.dmpf.dk/online-artikler/skolesamarbejde/tandlaegemodellen/
https://musikskolen.dmpf.dk/online-artikler/skolesamarbejde/tandlaegemodellen/
https://musikskolen.dmpf.dk/online-artikler/skolesamarbejde/tandlaegemodellen/


9. Kamilla 

og  

Dorte 

Nyt fra 

børnehusene 

 

Orientering fra 

børnehusene. 

O 18.10 – 

18.20 

Drøftelse om branddør.  

 

Det emmer af jul i begge afdelinger. Klippedag den 1. december 

var rigtig godt besøgt, og vi havde en hyggelig dag med masser af  

snak og klip.  

SV BH har været i Ringe for at se en teaterforestilling. Der er lavet 

julesnekugler, som blev rigtig flotte.   

HO BH har lavet vintermad til fuglene og har været på ture ud af 

huset, Bl.a. bibliotekstur for de yngste, hvor de ældste 

vuggestuebørn også var med.  

Sidst men ikke mindst så har vi udnyttet sneen fuldt ud – For 

mange børn var det måske også første gang, der faldt så meget.  

 

Snak om dannelsesperspektiv fylder rigtig meget, og det bliver der 

arbejdet med i BH. Grimt sprog og den gode tone. Det bliver påtalt 

i begge Børnehuse. Tip: Bandespand. 

10. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens 

støtteforening 

e) Andre 

O 18.20 – 

18.35 

a) Laura har snakket med J. Bächler om Lucia for de ældre. Han 

tager det videre til Elna Johansen.  

b) Der har også været klippedag i skoleafdelingerne, som var godt 

besøgt. Hygge om julesamlinger. Tine ny afdelingsleder (HO) 

kommer på besøg på torsdag. 10 elever færre i modtage-regi 

grundet flytning blev til reduktion af medarbejder.  

Snak omkring feriepasning fremover.  

c) Sprog og adfærd fylder rigtig meget i skolen. Grove 

kommentarer til fx vikarer. Drøftelse omkring adfærd.  

PIT-Team (Pædagogisk Inklusions Team) på vej, som kan give 

sparring for lærere og pædagoger og få mere fokus på det gode 

klasselæringsmiljø.  

11. Alle Eventuelt  O 18.35 – 

18.40 

Intet.  

GLÆDELIG JUL OG GODT NYTÅR.  

   Punkter til kommende 

møder (næste møde er 

xxxx): 

  Arbejdsdag dato kigges på til næste møde. 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 


